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Predstavnici maslinarskih udruga nakon nedavnog 
sastanka s resornim ministrom, kazali su novinarki 
Maslinara Kati Bošković, što očekuju od nove Vlade te što 
je potrebno za poboljšanje stanja u maslinarstvu

Dolaze li bolji dani za 
hrvatske maslinare

kako dalje
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kako dalje

NOVI MINISTAR POLJOPRIVREDE, TOMISLAV TO-
LUŠIĆ, U NIZU SEKTORSKIH SASTANAKA PO-
ČETKOM STUDENOG ODRŽAO JE I SASTANAK 
S PREDSTAVNICIMA VINARA, VINOGRADARA 

I MASLINARA. Na tom su sastanku kao predstavnici ma-
slinara bili prisutni: Damir Buntić i Drago Laća iz Udruge 
dalmatinskih uljara, Ivica Ljubenkov iz Zajednice maslinara 
i uljara Republike Hrvatske, Fanito Žuvela iz Fanito Obrta, 
Svetin Palada i Jakša Najev iz PZ Marine, Rade Bobanović 
iz PZ Maslina i vino – Polača, Krunoslav Kovačević i Rena-
to Balen iz Zagrebačkog maslinarskog instituta te Dražen 
Miloloža iz Hrvatske gospodarske komore.

Istaknuti problemi
Sastanku su prisustvovali i predstavnici Ministarstva po-
ljoprivrede, Agencije za poljoprivredno zemljište, Agencije 
za plaćanja u poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom razvoju te 
Hrvatske poljoprivredne komore, koja je i organizirala ovaj 

sastanak. Ovaj su sastanak predstavnici maslinara iskori-
stili kako bi ministru ukazali na potrebu povećane kontrole 
kvalitete ulja, posebice onog iz uzvoza, ali i na poboljšanje 
sustava analize inspekcijskog nadzora i označavanja. Ma-
slinari su ministra zamolili za pomoć u postupku brendi-
ranja maslinovog ulja i zaštite zemljopisnog podrijetla kako 
bi prepoznatljivost hrvatskih ulja u svijetu bila veća, čime 
bi se povećala i mogućnost izvoza ulja. 
Predsjednik Zagrebačkog maslinarskog instituta Krunoslav 
Kovačević, od nove Vlade očekuje uvođenje reda u pod-
ručje maslinarstva na bazi legalno otkupljenog ulja, stroži 
inspekcijski nadzor uvoznog ulja, formiranje ureda ili neke 
druge ustrojbene jedinice za maslinarstvo u Ministarstvu, 
kvalitetnije rješavanje dobivanja državnog poljoprivrednog 
zemljišta za maslinarske nasade, definiranje realnijih uvje-
ta za dobivanje vodopravnih dozvola za uljare, angažman 
oko cjelokupne problematike zbrinjavanja ili upotrebe bi-
omase kao energenta ili izvora aktivnih tvari i tako dalje. 
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Zagrebački 
maslinarski institut
Očekuje uvođenje reda u 
područje maslinarstva na 
bazi legalno otkupljenog ulja 
te stroži inspekcijski nadzor 
uvoznog ulja
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Smatra i da bi Ministarstvo trebalo što više uključiti aka-
demsku zajednicu u rješavanje pojedinih problema, naro-
čito u podizanje kvalitete ulja, zaštite maslina, rješavanje 
tehnologije otpadnih voda i biomase i slično, a ističe i da 
Ministarstvo može koordinirati i usmjeravati sredstva EU 
fondova u područje maslinarstva. 

Izrada katastra
Tajnik Udruge dalmatinskih uljara Damir Buntić navodi 
potrebu za izradom katastra maslinika, izradu strategije 
maslinarstva koja će biti osnova svih budućih programa 
i razvoja poljoprivrede u priobalju, potrebu da se mje-
re ruralnog razvoja učine dostupnijima za sektor masli-
narstva i cijele poljoprivrede u priobalju te da se promi-
jeni Zakon o šumama, odnosno da ga se vrati na staro i 
omogući dobivanje državnog zemljišta u kratkom roku 
u dugogodišnji zakup. Navodi da bi trebalo uvesti porez 
na neobrađeno zemljište, naći s drugim ministarstvima 
način za rješavanje vlasništva i upisa u zemljišne knjige, 
osigurati da inspekcijske službe i laboratoriji za kontro-
lu ulja isto postupaju prema malim proizvođačima i ve-
likim uvoznicima i lancima, kao i da inspekcijske službe 
povećaju broj kontrola uvezenih ulja i zabrane ulazak/
prodaju ulja koja ne udovoljavaju kriterijima. Trebalo bi 
i suzbijati sivo tržište i pružiti potporu onima koji legalno 
prodaju, smanjiti PDV na svu domaću proizvedenu hra-
nu, uključujući ulje, prilagoditi zakone vezane za preradu 
europskim standardima te omogućiti da Dalmacija bude 
prepoznatljiva po svojim poljoprivrednim proizvodima, 
njihovim bojama i mirisima. Buntić je još naveo da tre-
ba omogućiti lakše financiranje i pristup novcu s malim 
kamatama, a istovremeno nadzirati svrhu trošenja istih 
sredstava te da u svakoj županiji treba otvoriti minimal-
no jedan centar maslinovog ulja. Također je predložio da 

se u Ministarstvu imenuje osoba za maslinarstvo koja bi 
s maslinarima imala stalnu komunikaciju i koja bi u nji-
hovo ime lakše komunicirala s institucijama, a s kojom bi 
maslinari imali redovite sastanke. 

Zadržati konkurentnost
Dražen Miloloža iz Grupacije za maslinarstvo Hrvatske gos-
podarske komore očekuje od nove Vlade sređivanje glavnih 
problema kao što su poljoprivredno zemljište, bolja organi-
ziranost proizvođača, otklanjanje poteškoća za korištenje 
sredstava za ruralni razvoj, učinkovita kontrola kvalitete i 
sigurnosti hrane. Smatra da Vlada mora naći način kako za-
držati konkurentnost maslinovog ulja, spriječiti crno tržište, 
učinkovito kontrolirati kvalitetu te pronaći način kako da 
maslinari uspješno koriste sredstva za ruralni razvoj. Vla-
da bi trebala i utjecati na učinkovito organiziranje proizvo-
đača, ustrajati na rješavanju problematike poljoprivrednog 
zemljišta te povećanju novih nasada maslina i obnovi starih 
maslina. Miloloža je naveo da su na sastanku najavili da će 
se ukinuta sredstva po litri ulja kompenzirati drugim obli-
cima potpore. Smatra da je iznimno važno educirati proi-
zvođače o načinu i mogućnostima korištenja sredstava za 
ruralni razvoj te da je, za postizanje konkurentne cijene, 
potrebno raditi na označavanju i zaštiti proizvoda oznakom 
kvalitete i izvornosti. Ono što će posebno isticati na sastan-
cima s ministrom jesu teški uvjeti gospodarenja maslinama 
u Hrvatskoj za razliku od drugih članica EU, važnost orga-
niziranja proizvođača, rješavanje pitanja otpada i zbrinja-
vanja komine, kontrole kvalitete, kontrole crnog tržišta i 
važnost označavanja proizvoda. U Hrvatskoj gospodarskoj 
komori namjeravaju nastaviti organizirati značajne među-
narodne sajmove na kojima sudjeluju naši maslinari te po-
ticati važna maslinarska zbivanja, a sve s ciljem održivosti 
maslinarskog sektora. 

kako dalje
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